

CATAMEDIA

HALLS OF FROZEN NORTH

MAS CD0153 / IRS 972.438



Sales-Facts:

- Debut album by the Finnish Black/Death Metal band from Oulu
 - Produced by Gerhard Magin
(Theatre of Tragedy, Crematory, Heavenwood, Totenmond etc.)
- Great Crossover potential through complete Metal scene
 - Full press- and radio service by Massacre Rec.
 - 4-c/b/w-share advertisements (with BLISS) in the Metal- and retail press Europewide
 - Priority promotion at Massacre for two months
 - Cover artwork by Thomas Ewerhard (Klarsicht)

Title: CATAMENIA - HALLS OF FROZEN NORTH

Label: Massacre Records

Distribution: Intercord Record Service

Order-Number: IRS 972.438/MAS CD0153

Producer: Gerhard Magin at Communication Studio

Release-Date: January, 26th 1998

Just in time for the cold season CATAMENIA deliver us the soundtrack for the ice-age. The debut album of the angry Finns will awake even the last Metalhead out of his winter sleep. But one after the other...in 1995 the band from Oulu, Finland was founded and released their first demo "Winds" in the same year. No more demos were needed, because the band was signed by Massacre in the beginning of 1997. In September '97 the band recorded above mentioned debut at the Communication Studio, Frankenthal, Germany with producer Gerhard Magin. CATAMENIA combine the coldness of Black Metal with pure Metal-Guitariffs and almost balladesk melodies. CATAMENIA don't see themselves as a Black Metal band and don't need the usual masquerade as well. Although Mika's vocals turn from Black Metal-screams to Death-Metal grunts, the guitars counter with classical melodic riffing. The discreet keyboard sounds of keyboarder Heidi fulfill CATAMENIA's sound with any bombast-pomp. CATAMENIA are surely one of the most catchy and "commercial" bands in the Black/Nordic-Metal genre and will therefor also find their fans outside their genre.



Line Up:

Mika Tönning - Vocals

Riku Hopeakoski - Guitar

Sampo Ukkola - Guitar

Timo Lehtinen - Bass

Toni Tervo - Drums

Heidi Riihinen - Keyboards

Rechtzeitig zur kalten Jahreszeit bringen uns CATAMENIA aus Oulu, Finnland den Soundtrack zur Eiszeit. "HALLS OF FROZEN NORTH", das Debüt der wütenden Finnen wird auch den letzten Metalhead aus seinem Winterschlaf reißen. Doch eins nach dem anderen...1995 erfolgte die Gründung der Band und die Veröffentlichung des ersten Demos "Winds". Weitere Releases in Tape-Form erübrigten sich, da Massacre Anfang 1997 die Band unter Vertrag nahmen. Mit Produzent Gerhard Magin wurde im September '97 oben erwähntes Debüt eingespielt. CATAMENIA verbinden die Eiskälte des Black Metal, mit puren Metal-Gitarrenriffs und teilweise balladesken Melodien. CATAMENIA sehen sich ausdrücklich nicht als Black Metal Band und haben auch keine lustige Faschingsmaskerade nötig. Obwohl Mika's Gesang zwischen Black- und Death-Metal schwankt, kontern vor allem die Guitar-Riffs mit klassischen, zweistimmigen Metal-Arrangements und melodischen Melodiebögen. Die dezent eingesetzten Keyboards von Keyboarderin Heidi unterstreichen CATAMENIA's Sound, ohne aufgesetzten Bombast-Pomp. CATAMENIA dürfte sicher eine der bisher eingängigsten Nordic (Black)-Metal Bands sein und somit auch Metal-Fans aus den unterschiedlichsten Lagern ansprechen.